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Vragen van de leden Wiegman-van
Meppelen Scheppink,
Voordewind en Anker (allen
ChristenUnie) aan de ministers van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
voor Jeugd en Gezin en van Justitie
over het bericht dat het aantal
opgenomen jongeren met een
cannabisverslaving is toegenomen.
(Ingezonden 24 september 2009)

1
Kent u het bericht dat het aantal
opgenomen jongeren met een
cannabisverslaving is toegenomen,
en dat er klinieken moeten worden
bijgebouwd?1

2
Deelt u de mening dat tot voor kort
de indruk werd gewekt dat cannabis
geen verslavende werking heeft?
Op welke wijze wilt u het beeld dat
cannabis niet schadelijk zou zijn
corrigeren?

3
Deelt u de mening dat in de
voorlichting volledig helder moet zijn
dat cannabis een verslavende
werking en desastreuze
gezondheidseffecten op korte en
lange termijn heeft?

4
Welke verklaring ziet u voor het
groeiend gebruik van cannabis onder
minderjarigen?

5
Is inzichtelijk te maken of er
overeenkomende groepskenmerken
zijn bij het groeiend aantal
verslaafden in verslavingsklinieken?
Zo ja, bent u van plan daar gericht
beleid op te voeren?

6
Richt het beleid om verkoop van
cannabis aan minderjarigen tegen te
gaan zich ook op doorverkoop in de
omgeving van coffeeshops?

7
Onderscheidt u bij het monitoren van
het aantal problematische
drugsverslaafden per 1.000 inwoners
ook het aantal jongeren met een
problematische cannabisverslaving?
Bent u bereid om de doelstelling te
hanteren om het aantal jongeren met
problematische drugsverslaving te
verminderen?

Toelichting
Deze vragen dienen ter aanvulling op
eerdere vragen ter zake van het lid
Langkamp (SP), ingezonden
23 september 2009 (vraagnummer
2009Z17066)

1 NOS Journaal, 21 september 2009.

Antwoord

Antwoord van minister Klink
(Volksgezondheid, Welzijn en Sport),
mede namens de ministers van
Justitie en voor Jeugd en Gezin
(ontvangen 17 december 2009), Zie
ook Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2009–2010, nr. 518

1
Ja.

2
Die mening deel ik niet. In de
beschikbare informatie en
voorlichting worden de risico’s en
mogelijke gevolgen (waaronder de
verslavende werking) van
cannabisgebruik duidelijk
aangegeven.

3
Ik vind het vooral van belang dat in
de voorlichting duidelijke informatie
wordt gegeven over de mogelijke
risico’s, gevaren en (fysieke,
psychische en sociale) gevolgen van
cannabisgebruik. Zoals aangegeven
in de hoofdlijnenbrief drugsbeleid,
die op 11 september jongstleden aan
uw Kamer is gezonden, zal in de
toekomst meer dan tot nu toe het
geval is worden gecommuniceerd dat
het niet normaal is om alcohol en
drugs te gebruiken op jonge leeftijd.
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4
Ik heb geen aanwijzingen dat er
sprake zou zijn van groeiend gebruik
van cannabis onder minderjarigen.
De beschikbare gegevens (zoals
opgenomen in de Nationale Drug
Monitor) duiden niet op een toename
van cannabisgebruik door jongeren
van 12 tot 18 jaar.

5
Het merendeel van de opgenomen
jongeren kampt met meervoudige
problematiek. Behalve problematisch
gebruik van alcohol en drugs
(doorgaans cannabis maar ook
cocaïne en soms andere middelen)
spelen ook ernstige
gedragsproblemen een rol. Een deel
van de jongeren is licht verstandelijk
gehandicapt. Bovendien is crimineel
gedrag geen uitzondering terwijl de
gezinssituatie lang niet altijd een
solide basis vormt. Dit complex van
factoren vraagt om een
multidisciplinaire aanpak. Die kan in
de gespecialiseerde jeugdklinieken
geboden worden.
Zoals in de hoofdlijnenbrief
drugsbeleid, die op 11 september
jongstleden aan uw Kamer is
gezonden, is aangegeven beoogt het
kabinet de drugsproblematiek onder
jongeren aan te pakken door
drugsgebruik te ontmoedigen,
problematisch gebruik vroeger te
signaleren, hulpverlening sneller in te
schakelen en gezondheidsschade en
sociale gevolgen te voorkomen en
beperken. Daarbij zal bijzondere
aandacht worden besteed aan
kwetsbare jongeren groepen met
risico’s op meervoudig
probleemgedrag.

6
Ja. Het beleid richt zich op het
tegengaan van de verkoop van
cannabis aan minderjarigen zowel
binnen als buiten de coffeeshop.
Conform de aanwijzing Opiumwet
wordt opgetreden tegen de verkoop
van cannabis aan minderjarigen
binnen de coffeeshop – bijvoorbeeld
door sluiting van de coffeeshop door
de gemeente – indien de zogeheten
AHOJG-criteria (geen affichering,
harddrugs, overlast, jeugdigen en
grote hoeveelheden) worden
overtreden.
Uitgangspunt van het beleid is verder
dat buiten de coffeeshops – conform
de Opiumwet – strafrechtelijk wordt
opgetreden tegen (door)verkoop van
cannabis aan minderjarigen.
Verschillende coffeeshopgemeenten

hebben in hun lokale
handhavingsplannen expliciet
opgenomen dat streng opgetreden
zal worden tegen doorverkoop op
straat.

7
Het aantal problematisch
cannabisgebruikers wordt ruw
geschat op 30.000 a 80.000. Er zijn
geen aparte schattingen van het
aantal jongeren dat in problemen
komt door het gebruik van cannabis
of aan cannabis verslaafd is.
Zoals in de hoofdlijnenbrief
drugsbeleid is aangegeven ben ik
bereid problematisch drugsgebruik
onder jongeren en meer in het
bijzonder kwetsbare groepen
jongeren aan te pakken. In de
drugsnota zal worden aangegeven
met welke concrete maatregelen
problematisch gebruik wordt
teruggedrongen.
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